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Beslutningsreferat af klimarådsmøde 
 
Onsdag den 17. april 2024, kl. 17-19. 
Holte Rådhus, Øverødvej 2, 2840 Holte 
 
Deltagere: 

- Peter Lemmich, Konservative 
- Court Møller, Radikale Venstre 
- Arne Christian Holm, Socialdemokratiet  
- Dorte Nørbo, SF 
- Morten Broberg, Lokallisten 
- Stine Andersen, Enhedslisten 
- Selma Langberg og Monisha Brix, Nærum Gymnasiums klimaudvalg  
- Karen Helsø og Line Aude, Birkerød Gymnasiums miljøudvalg  
- Torben Steen Nielsen, repræsenterer Rudersdals almene boligforeninger 
- Claus Pedersen, repræsenterer Rudersdals grundejerforeninger  
- Jesper Winther Andersen, Rudersdals Erhvervsforening  
- Lisbeth Eckhardt-Hansen, Frivilligcenter Rudersdal 
- Anders Westenholz, Klimabevægelsen i Rudersdal  
- Anette Rosholm, Verdensmål i Hverdagsliv 
- Steen Ussing, Dansk Naturfredningsforening i Rudersdal  
- Gunde Odgaard, Fagforeningernes Hovedorganisation 
- Mikael Bellers Madsen, udpeget af Klima- og Miljøudvalget 
- Jes Broeng, udpeget af Klima- og Miljøudvalget 

 
Fra administrationen: 

- Iben Koch, direktør 
- Anja Whittard Dalberg, områdechef 
- Lis Ravn, afdelingsleder, Klima, Natur og Miljø 
- Rasmus Bo Hansen, teamleder, Klima, Natur og Miljø 
- Stinne Maria Thomassen, Klimasekretariatet 

 
Afbud: 

- Nicola Balbarini, repræsenterer Dansk Industri 
- Kim Steen Carlsen, repræsenterer handelstandsforeningerne i Rudersdal 

 
 
Velkomst  
Formand for Klima- og Miljøudvalget, Court Møller, bød velkommen til første møde i 
Rudersdals lokale klimaråd, præsenterede dagsordenen, og deltagerne præsenterede 
herefter sig selv. 
 
Introduktion til klimarådets arbejde 
Teamleder, Rasmus Bo Hansen, præsenterede Rudersdals klimamål, status på 
klimaindsatsen og bud på nye samarbejdsmåder og konkrete klimahandlinger. Oplægget er 
vedlagt referatet. 
 
Der efterfulgte en kort dialog om overvejelser om forbrugsmål, hvad Rudersdal er særligt 
gode til i kraft af sine naturværdier, stærke vidensmiljø blandt virksomheder og kompetente 
og ressourcestærke borgere, og hvilke udfordringer Rudersdal står over for særligt inden for 
byggeri og energi med regler om solceller m.v. 
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Konstituering 
Drøftelse af rådets opgaver og ønsker til samarbejde 
Antallet af møder i klimarådet blev drøftet ift. om to årlige møder vil være tilstrækkeligt.  
Muligheden for at mødes i mindre arbejdsgrupper blev drøftet, ligesom muligheden for at 
rådet selv mødes og skriver referat blev nævnt.  
Ved opsamling på dagens møde blev konklusionen, at der som en del af opstarten på 
klimarådet holdes to møder mere i 2024; ét i september og ét i november. Datoer aftales 
med klimarådets nye forperson. 
 
Klimarådet lagde i sin samtale om samarbejde vægt på: 

- Både at se indad mod kommunens indsatser og se på, hvad rådet kan gøre for at 
øge samarbejdet med lokalsamfundet og inspirere flere.  

- Forslag om at følge cyklus for kommunens beslutningsproces og levere input til 
budgetprocessen. 

- At diskutere, hvor Rudersdal gerne vil være med sin klimaindsats om 10 år, og hvad 
det betyder for vores forbrugsmønstre både som borger og som virksomhed. 

- At kommunikere om de gode eksempler og i det hele taget have fokus på 
kommunikation og den unikke mulighed, rådet har for at komme bredt ud i 
lokalsamfundet med sin adgang til hverdagen hos gymnasierne, erhvervslivet og 
lokale foreninger i kraft af sin brede sammensætning. 

- Rådet har med sin brede repræsentation, samling af viden og forskellige 
kompetencer mulighed for at gøre noget nyt og komme med anderledes bud end 
kommunen på, hvad der skal til for at gøre en forskel i den grønne omstilling. 

- Rådet efterspurgte en tilbagemelding fra politikerne på, hvad der konkret er behov for 
at rådet bidrager med viden om eller tager initiativ til. 

 
Drøftelse og vedtagelse af forretningsorden 
Der efterspurgtes en tidligere fremsendelse af dagsorden og eventuelle bilag til brug for 
klimarådets møder. Teksten justeres, så det fremgår, at dagsorden m.v. fremsendes 7 
arbejdsdage før et møde. Forretningsordenen blev vedtaget med denne ændring. 
 
Valg af forperson og næstforperson 
Anders Westenholz, Klimabevægelsen i Rudersdal, er valgt som forperson. 
Anette Rosholm, Verdensmål i Hverdagsliv, er valgt som næstforperson. 
 
Præsentation af egne klimainitiativer 
Klimarådet drøftede ved bordene, hvilke initiativer hver organisation har gang i for tiden, eller 
hvilke aktiviteter organisationerne typisk laver, fx loppemarkeder og promovering af 
genbrugstøj på gymnasierne, biodiversitetsprojekter, klimakærlig madskole bl.a.i 
skolekøkkenerne i kommunen og kirkernes køkkener, demo-biodiversitetshave på 
Havarthigården m.m.   
 
Ved opsamlingen bød det på flere forslag om nye tiltag, som rådet kan drøfte på kommende 
møder, herunder en konkurrence eller event som ”Løvens hule”, hvor lokale iværksættere 
præsenterer grønne tiltag for klimarådet, tilbud der kan understøtte energibesparelser hos 
private og virksomheder og en bod til Holtedagen i juni, hvor klimarådet kan fortælle om sit 
kommende arbejde og høre, hvad borgerne er optaget af i forhold til den grønne omstilling.  
 
Afslutning 
Court Møller sagde tak for klimarådets engagement og interesse i at bidrage til 
klimaindsatsen. Der blev nikket til, at der kan sendes en liste med deltagernes mailadresser 
rundt.  
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Mødedatoer for de to kommende møder i 2024 aftales med den nye forperson og meldes ud 
snarest. 
 
Vedlagt er præsentation fra mødet, mail-liste på klimarådets deltagere på første møde, og 
opdateret forretningsorden. 


